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Protokół ze wspólnego posiedzenia 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

Komisji Finansowo – Gospodarczej oraz Komisji Oświaty i Kultury 
w dniu 19 listopada 2013r. 

 
 Posiedzenie otworzył o godzinie 9:10 Pan Sławomir Urbaniak, który powitał 
przybyłych członków komisji i pracowników urzędu gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Katarzyna Kosmowska 
Krzysztof Socha 
Łukasz Szymczak 
Andrzej Szymczak 
Sławomir Urbaniak 
Maria Wilczyk 
Aleksandra Wojciechowska 
oraz 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy 
Tomasz Naborczyk – GEO Renewables S. A. 
Irena Plebanek – Pawlak – podinspektor ds. wymiaru podatków 
Aleksandra Sołtysiak – podinspektor ds. księgowości budżetowej 
Kamila Zarębska – Kierownik Referatu Oświaty 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Podatki i opłaty lokalne. 
2. Plan pracy komisji na I półrocze 2014r. 
3. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 

Przewodniczący Urbaniak oddał głos Panu Tomaszowi Naborczykowi 
przedstawicielowi firmy GEO Renewables S.A.  

Pan Naborczyk poinformował, że celem dzisiejszego spotkania z radnymi jest 
uzyskanie aprobaty dla kontynuowania przedsięwzięcia budowy siłowni wiatrowych                 
na terenie Gminy Kleszczewo, przy proponowanych nowych parametrach budowli.  

Pan Naborczyk wyjaśnił, że firma GEO Renewables złożyła wniosek o wydanie decyzji 
środowiskowej przyjmując maksymalne parametry budowli, które obecnie wynoszą: 4,5MW 
moc i 210m wysokość ze śmigłem.  

Pan Naborczyk podkreślił, że lokowanie budowli o maksymalnych parametrach 
poprzedzone jest szeregiem pomiarów wiatru. Obecnie możliwe jest zastosowanie kilku 
modeli turbin, a najbardziej prawdopodobna to 3,3MW mocy, o długości skrzydła 63m               
i wysokości wieży 117m lub 137m - co daje w sumie górną granicę zasięgu 180m lub 210m. 

Radna Kosmowska zapytała w jakim stopniu proponowane zmiany parametrów 
budowli zwiększą uciążliwość tych urządzeń? 

Pan Naborczyk wyjaśnił, że założona odległość 600m od zabudowań powoduje,              
że emisja hałasu zawiera się w normach określonych przepisami prawa. Pan Naborczyk 
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podkreślił, że modelowanie poziomu hałasu zakłada najtrudniejsze warunki atmosferyczne   
tj. najsilniejszy wiatr. W takich też warunkach swoje pomiary przeprowadza Wojewódzki 
Inspektorat Ochrony Środowiska. Obecnie montowane turbiny osiągają największą moc przy 
prędkości wiatru 7-9m/s i każdy silniejszy wiatr nie powoduje natężenia hałasu ze strony 
siłowni, a raczej hałas ten zanika w przestrzeni.  

Pani Sekretarz zapytała czy odległość 600m od zabudowań to bezpieczna odległość 
uwzględniająca bezpośrednie oddziaływanie siłowni? 

Pan Naborczyk odpowiedział, że w myśl obowiązujących przepisów prawa w porze 
nocnej od zabudowy zagrodowej bezpieczną odległość warunkuje hałas na poziomie 45dB  
tj. ok. 280-320m. Natomiast od zabudowy jednorodzinnej jest to 40dB, co zwiększa                    
tą odległość o około 100-150m, czyli mniej niż przyjęte 600m. 

Radny Urbaniak zwrócił uwagę na fakt, że pracujące wiatraki nasilą hałas                      
już słyszalny ze strony autostrady. 

Pan Naborczyk stwierdził, że hałas z autostrady raczej zagłuszy ten emitowany przez 
siłownie wiatrowe. 

Radny Urbaniak poprosił o podanie ostatecznych maksymalnych parametrów siłowni? 
Pan Naborczyk wymienił: 
- 137m wysokość wieży 
- 63m długość śmigła 
- 4,5MW moc 
- 210m górna granica zasięgu. 

Pan Wójt podkreślił, że dzisiejsze spotkanie wynika z faktu, że wcześniejsze rozmowy 
dotyczyły budowli o mniejszych parametrach. Obecnie proponowana wysokość wieży              
to zupełnie inne odzwierciedlenie w krajobrazie  Ponadto, jako że jest to propozycja 
nowatorska nigdzie nie można takiej budowli obejrzeć, co pozwoliłoby wyrobić sobie pogląd 
co do jej wpływu na otoczenie. Pan Wójt podkreślił, że rozszerzenie strefy ochronnej raczej 
nie wchodzi w grę gdyż pozostałoby wtedy niewiele z planowanej ilości wież, a sama 
inwestycja przestałaby być opłacalna. 

Pan Naborczyk wyjaśnił, że oddalając siłownie, nie jak pierwotnie zakładano o 600m,           
a o 700m z 14 planowanych turbin zostają 4. Ponadto inwestycja jest jeszcze przed 
wydaniem decyzji środowiskowej, przed uchwaleniem Studium i Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Gminy stąd też nie wiadomo czy wszystkie                            
z planowanych turbin będą mogły powstać. 

Radny Urbaniak zapytał czy możliwe jest utworzenie farmy składającej                           
się z 14 siłowni o różnej wysokości? 

Pan Naborczyk odpowiedział, że różnicowanie turbin generuje zbyt duże koszty. 
Radny Urbaniak zapytał w jakiej odległości znajduje się turbina zaplanowana najbliżej 

zabudowań? 
Pan Naborczyk odpowiedział, że 610m. 
Radna Wojciechowska zapytała w jakiej odległości od siłowni może powstać nowy 

budynek mieszkalny? 
Pan Naborczyk wyjaśnił, że zabudowa mieszkaniowa będzie ograniczona do 600m. 
Radny Rajchelt zapytał czy zmiana wysokości wieży wiąże się z planowanym wzrostem 

mocy? 
Pan Naborczyk stwierdził, że wzrost produkcji energii osiąga się przy większej średnicy 

śmigła. Turbina osiąga swoją maksymalną moc przy 7-9m/s, natomiast turbiny reagując             
na każdy silniejszy wiatr utrzymują stałą ilość obrotów tj. około 18 obrotów na minutę. 
Wyłączają się przy 22m/s do 25m/s. Pan Naborczyk podkreślił, że z maksymalną mocą 
turbiny pracują około 5-10 dni w roku, najczęściej w miesiącach zimowych. 
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Radny Maćkowiak stwierdził, że niewątpliwie Gmina Kleszczewo zyska finansowo        
na ewentualnym utworzeniu farmy wiatrowej, jednak jej tereny mogą przez to stracić                
na atrakcyjności. 

Pan Naborczyk wyjaśnił, że strefy w których zaplanowane są siłownie wyznaczone 
zostały przez władze gminy i są to tereny najbardziej odległe od Poznania.  

Przewodniczący Lesiński zapytał jaki wpływ na wielkość pozyskanych przez gminę 
dochodów będzie miała zmiana wysokości wież ze 150 do 200m, czy też wpływ na nie ma 
osiągana moc? 

Pan Naborczyk wyjaśnił, że im wyższa wieża tym większa moc turbiny, więcej 
elementów tej wieży i większy fundament. Jako przykładowe dochody dla budżetu                  
Pan Naborczyk podał Powiat Zgorzelecki, gdzie do budżetu z tytułu jednej turbiny wpływa 
około 100.000zł, oraz gminę Margonin gdzie do budżetu wpływa około 76.000zł za jedną 
turbinę. Finalna deklaracja podatkowa zależy od kursu euro. Dodatkowy podatek                    
w wysokości około 100.000zł - 200.000zł generuje lokowana na terenie gminy stacja 
transformatorowa. 

Radna Ratajczak zapytała gdzie powstanie wspomniana stacja transformatorowa? 
Pan Naborczyk odpowiedział, ze na razie nie jest w stanie  sprecyzować jej lokalizacji, 

być może Firma skorzysta z tej już istniejącej w Kromolicach. 
Pan Wójt podsumował, że wydana decyzja środowiskowa pokaże czy możliwe jest 

ulokowanie na terenie Gminy siłowni wiatrowych, a dzisiejsze spotkanie miało na celu 
zasygnalizowanie planowanych zmian, o których przedstawiciele firmy wcześniej                   
nie informowali. Pan Wójt podkreślił, że gminy w których farmy wiatrowe już powstały dążą 
do rozszerzenia zakresu tych inwestycji. 
 
Ad. 1 

Pani Irena Plebanek – Pawlak przekazała radnym szczegółowe opracowanie dotyczące 
podatków i opłat, które stanowi załącznik do protokołu.  

Pani Plebanek – Pawlak poinformowała, że zgodnie z art. 1 ustawy z dnia 15 listopada 
1984r. o podatku rolnym, opodatkowaniu podatkiem rolnym podlegają grunty 
sklasyfikowane w ewidencji  gruntów i budynków jako  użytki rolne  lub jako grunty 
zadrzewione i zakrzewione na użytkach rolnych z wyjątkiem gruntów zajętych                           
na  prowadzenie  działalności gospodarczej innej niż działalność rolnicza. 
Podstawę opodatkowania podatkiem rolnym stanowi: 
- dla gruntów gospodarstw rolnych – liczba hektarów przeliczeniowych ustalana                       

na podstawie powierzchni, rodzajów i klas użytków rolnych wynikających z ewidencji 
gruntów i budynków oraz zaliczenie do okręgu podatkowego,  

- dla pozostałych gruntów – liczba hektarów wynikająca z ewidencji gruntów i budynków. 
Zgodnie z art. 6 ust.1  w/w  ustawy  podatek rolny za rok podatkowy wynosi:  
- od 1ha przeliczeniowego  dla gruntów gospodarstw rolnych - równowartość pieniężną 2,5q 

żyta, 
- od 1ha gruntów pozostałych  -  równowartość pieniężną  5q żyta. 
Od dnia 01.01.2014r. obliczeń dokonuje się wg średniej ceny skupu żyta za 11 kwartałów 
poprzedzających  kwartał  poprzedzający rok podatkowy (dotychczas  wg średniej ceny skupu 
żyta za pierwsze trzy kwartały roku poprzedzający rok podatkowy) ogłoszonej przez  Prezesa 
GUS. 

 



4 

 

Pani Plebanek – Pawlak poinformowała, że art. 6 ust.3 ustawy o podatku rolnym  uprawnia 
Rady Gmin do obniżania ceny skupu podanej przez Prezesa GUS, która przyjmowana                
jest jako podstawa obliczenia podatku rolnego  na obszarze Gminy. 

Średnia cena skupu żyta zgodnie z Komunikatem Prezesa GUS z  18.10.2013r. wynosi 
69,28zł. Dla ustalenia podatku rolnego na 2014r. na terenie Gminy Kleszczewo proponuje się 
obniżenie ceny 1q żyta z kwoty 69,28zł do kwoty 52zł. Powyższą propozycję zawiera projekt 
uchwały nr XXXV/257/2013 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 28 listopada 2013r. w sprawie 
obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego na obszarze Gminy 
Kleszczewo. 

Pani Sekretarz podkreśliła, że Rada Gminy ma prawo obniżyć stawki podatku rolnego 
czego skutki wykazywane są w  sprawozdaniu finansowym. Obniżenie stawek podatku 
wymaga zasięgnięcia opinii Wielkopolskiej Izby Rolniczej. Z przedstawionych danych 
wynika, że wzrost podatku rolnego w stosunku do roku ubiegłego wynosi 4%, natomiast 
ustalona stawka jest o 24,94% mniejsza od górnej granicy stawki określonej w Komunikacie 
Prezesa GUS. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

Pani Plebanek – Pawlak poinformowała, że zgodnie  z art.3 ustawy z dnia                          
30 października 2002r. o podatku leśnym, podstawę opodatkowania podatkiem leśnym 
stanowi powierzchnia lasu, wyrażona w hektarach wynikająca z ewidencji gruntów                       
i budynków, natomiast art. 4  ustawy stanowi, że : 
- podatek leśny od 1 ha za rok podatkowy stanowi  równowartość pieniężną 0,220m3 
drewna  obliczoną  wg średniej ceny sprzedaży drewna uzyskanej przez nadleśnictwa  przez 
pierwsze trzy kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy, 
- dla lasów ochronnych stawka podatku leśnego ulega obniżeniu o 50%, 
- średnią cenę sprzedaży drewna ustala się na podstawie komunikatu Prezesa GUS 
ogłoszonego w Dzienniku Urzędowym w terminie 20 dni po upływie  trzeciego kwartału, 
- Rada Gminy może obniżyć kwotę stanowiącą średnią cenę sprzedaży drewna określoną             
w ust.1 oraz wprowadzić inne zwolnienia przedmiotowe niż określone w ustawie. 

Z podatku leśnego zwolnione są lasy z drzewostanem w wieku do  40 lat, lasy wpisane           
do rejestru zabytków oraz  użytki ekologiczne. Zgodnie z Komunikatem Prezesa GUS                  
z  21.10.2013r. cena drewna wynosi 171,05 zł. za 1m3 na 2014r. 

W przypadku, gdy  Rada Gminy nie obniża średniej ceny sprzedaży  drewna                     
do naliczenia podatku leśnego to przyjmowana jest jako podstawa naliczenia podatku leśnego 
cena określona przez Prezesa GUS, bez konieczności podejmowania uchwały.          

Radni nie mieli pytań dotyczących podatku leśnego.           
                 

Następnie Pani Plebanek – Pawlak omówiła pozostałe podatki i opłaty lokalne, które 
reguluje ustawa z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych. Zgodnie                   
z art. 20 w/w ustawy górne granice stawek kwotowych ulegają corocznemu podwyższeniu           
na następny rok podatkowy w stopniu odpowiadającym  wskaźnikowi wzrostu cen 
detalicznych towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza roku,                    
w którym stawki ulegają zmianie w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. 
Minister Finansów ogłasza górne granice stawek na podstawie Komunikatu Prezesa GUS. 
Prezes GUS określił wysokość wskaźnika na 0,9%,  natomiast Minister Finansów 
obwieszczeniem z dnia 7 sierpnia 2013r. określił górne granice stawek kwotowych podatków.   
 
Ø Podatek od nieruchomości 

Art. 5 ust. 1  w/w ustawy określa  rodzaj i górne stawki podatku od nieruchomości, 
natomiast Rady Gmin upoważnione są do ustalenia stawek obowiązujących na terenie gminy. 
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Art. 5 ust 2, 3 i 4 w/w ustawy stanowi, że przy określaniu  wysokości stawek podatku                 
od nieruchomości Rada Gminy może zróżnicować ich wysokość dla poszczególnych  
rodzajów przedmiotów  opodatkowania, uwzględniając w szczególności: 
- przy gruntach: lokalizację, rodzaj prowadzonej działalności, rodzaj zabudowy,  
przeznaczenie i sposób  wykorzystania gruntu, 
- przy budynkach: lokalizację, sposób wykorzystania, rodzaj zabudowy, stan techniczny 
oraz wiek budynków, 
- przy  podatku od działalności gospodarczej: rodzaj prowadzonej działalności. 

Proponowane stawki podatku od nieruchomości na 2014r. zawiera projekt uchwały               
nr XXXV/258/2013 Rady Gminy Kleszczewo z dnia  28 listopada  2013r.  w sprawie 
ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Radni nie mieli pytań oraz uwag odnośnie proponowanych stawek podatku                     
od nieruchomości. 

 
Pani Sekretarz poinformowała, że stosownie do art. 7 ust 3 ustawy z dnia   12 stycznia 

1991r. o podatkach i opłatach lokalnych Rady Gmin mogą wprowadzić inne niż określone w 
ustawie w art. 7 ust. 1 ustawy zwolnienia przedmiotowe. Pani Sekretarz wyjaśniła, że 
proponuje się uchylenie uchwały nr XXXIX/185/2005 z dnia  22 listopada 2005r., która  z 
dniem 1 styczna 2006r. wprowadziła zwolnienie o treści : „Zwalnia się z podatku od 
nieruchomości, nieruchomości gminne podlegające opodatkowaniu tym podatkiem 
wykorzystane do realizacji zadań statutowych gminy, z wyjątkiem nieruchomości oddanych 
we władanie innym podmiotom na prowadzenie działalności gospodarczej                    i 
gruntów gminnych  oddanych w użytkowanie wieczyste.”  

Propozycję uchylenia w/w uchwały stanowi projekt uchwały nr XXXV/260/2013 Rady 
Gminy Kleszczewo z dnia 28 listopada 2013r. w sprawie uchylenia uchwały zwolnienia               
z podatku od nieruchomości, nieruchomości gminnych.  

Pani Sekretarz wyjaśniła, że wyroki Wojewódzkich Sądów Administracyjnych oraz 
Naczelnego Sądu Administracyjnego kwestionują zwolnienia nieruchomości gminnych                 
z podatku od nieruchomości. Faktyczne naliczanie tego podatku pokaże rzeczywiste koszty 
działalności np. Zakładu Komunalnego. 

Radny Urbaniak zapytał czy w związku z tą zmianą zwiększona zostanie dotacja                  
dla jednostek, których uchylenie zwolnień dotyczy? 

Pani Sekretarz potwierdziła.  
Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały. 

Ø Opłata  od posiadania psów 
Pani Plebanek - Pawlak wyjaśniła, że znowelizowana ustawa z dnia 12 stycznia 1991r.            

o podatkach i opłatach lokalnych z dniem 1 stycznia 2008r. uchyliła przepisy dotyczące 
podatku od posiadania psa, natomiast dodany został art. 18a ust. 1, zgodnie z którym Rada 
Gminy może taką opłatę wprowadzić i pobierać od osób fizycznych posiadających psy.  

Ponieważ ustawodawca wskazał na fakultatywność opłaty od posiadania psów podobnie 
jak w 2013r. nie proponuje się  podjęcia uchwały w tej sprawie.  

Pani Sekretarz wyjaśniła, że ewentualne egzekwowanie tej opłaty daje szacunkową 
kwotę około 14.000zł, a biorąc pod uwagę koszty administracyjne z nią związane wpływy           
do budżetu byłyby raczej znikome. 

Ø Opłata targowa 
Pani Plebanek – Pawlak poinformowała, że uchwałą  nr XXIV/175/2012 Rady Gminy 

Kleszczewo z dnia 21 listopada 2012r. w sprawie  ustalenia opłaty targowej przyjęto 
następujące opłaty, które obowiązują od dnia  1 stycznia 2013r.: 
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- dzienna stawkę opłaty targowej w wysokości  20zł, 
- dzienna stawkę opłaty targowej w czasie festynów,  imprez i uroczystości  wynosi przy  
sprzedaży ze stoiska o  powierzchni  do 1m2 – 10zł oraz za każdy rozpoczęty następny               
m2 powierzchni sprzedaży  -  10 zł. 
Uchwała zawiera także poniższe unormowania: 
1. zwalnia się od opłaty targowej osoby fizyczne, osoby prawne oraz jednostki organizacyjne  

nie mające osobowości prawnej  prowadzące  działalność gospodarczą w zakresie  handlu,  
dokonujących sprzedaży przed budynkiem, w którym stale prowadzą działalność  
gospodarczą, 

2. opłata targowa pobierana jest w drodze, inkasa, w dniu dokonywania sprzedaży. 
3. inkasentami opłaty targowej będą: 
a. sołtysi poszczególnych sołectw wskazani w załączniku do uchwały dla których ustala             

się wynagrodzenie za  inkaso w wysokości 50% pobranych opłat, 
b. Urząd  Gminy  w Kleszczewie, 
c. Zakład Komunalny w Kleszczewie. 
4. pobraną opłatę targową inkasenci wpłacają za okresy miesięczne, w terminie do 5 każdego 

miesiąca  za miesiąc poprzedni do  kasy Urzędu Gminy. 
Nie proponuje się podwyższenia stawek opłaty targowej, w związku z powyższym 

dotychczasowa uchwała pozostaje w mocy. 

Ø Podatek od środków transportowych 
Pani Sołtysiak poinformowała, że zgodnie z art. 8 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r.                

o podatkach i opłatach lokalnych opodatkowaniu podatkiem od środków transportowych 
podlegają: 

1. samochody ciężarowe o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 t i poniżej12 ton, 
2. samochody ciężarowe o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej niż 12 ton, 
3. ciągniki siodłowe i balastowe przystosowane do używania łącznie z naczepą                   

lub przyczepą  o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony i poniżej 
12 ton, 

4. ciągniki siodłowe i balastowe przystosowane do używania łącznie z naczepą lub przyczepą 
o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyższej niż 12 ton, 

5. przyczepy i naczepy, które łącznie  z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę 
całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton, z wyjątkiem związanych z działalnością rolniczą 
prowadzoną przez podatnika  podatku rolnego, 

6. przyczepy i naczepy, które łącznie z  pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę 
całkowitą równą  lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z pojazdem            
z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika  podatku rolnego, 

7. autobusy. 
Zgodnie z art. 10 ustawy  Rada Gminy określa w drodze uchwały  wysokość stawek 

podatku od środków transportowych, z tym że roczna stawka podatku od jednego środka 
transportowego nie może przekroczyć maksymalnych stawek dla danej grupy pojazdów. 
Propozycje stawek podatku od środków transportowych zawiera projekt uchwały                        
nr XXXV/259/2013 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 28  listopada 2013r. w sprawie ustalenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Radni nie mieli pytań oraz uwag odnośnie proponowanych stawek podatku od środków 
transportowych. 
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Pani Sekretarz poinformowała, że proponuje się również  uchylenie uchwały                                     
nr XXXIX/190/2005 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 22 listopada 2005r., która z dniem              
01 stycznia 2006r. wprowadziła zwolnienie o treści: 
„Wprowadza się dodatkowe zwolnienia od podatku od środków transportowych polegające 
na zwolnieniu z w/w podatku środki transportowe wykorzystywane : 
- do lokalnego transportu zbiorowego osób, 
- na cele ochrony przeciwpożarowej, 
za wyjątkiem pojazdów, o których mowa w art. 8 pkt. 2, 4 i 6 ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych.” 

Propozycję uchylenia w/w uchwały stanowi projekt uchwały nr XXXV/261/2013 Rady 
Gminy Kleszczewo z dnia 28 listopada 2013r. w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 
wprowadzenia zwolnień od podatku od środków transportowych. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

Ø Inkaso podatków 
Pani Plebanek – Pawlak poinformowała, że Rada Gminy stosownie do art. 6b ustawy            

z dnia 15.11.1984r. o podatku rolnym,  art.6 ust.8 ustawy z dnia 30.10.2002r o podatku 
leśnym oraz art. 6 ust.12 ustawy  z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych 
może zarządzać pobór podatków i opłat w drodze inkasa oraz wyznaczać inkasentów                    
i określać wysokość wynagrodzenia za inkaso. Z dniem 01 stycznia 2009r. Rada Gminy 
Uchwałą  Nr XXIV/185/2008 z dnia 13 listopada 2008r. w sprawie inkasa podatków 
wprowadziła następujące ustalenia: 
- zarządza się na terenie gminy pobór podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatku                 

od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, 
- na inkasentów w/w podatków wyznacza się sołtysów, wskazując konkretne osoby, 
- ustala się wynagrodzenie dla inkasentów w wysokości 2,5% od zebranych kwot podatku 
rolnego, podatku leśnego oraz podatku od nieruchomości. 

W związku z wyborem nowych sołtysów uchwała ta zmieniona została uchwałą               
nr  VI/42/2011 z dnia 30 marca 2011r.  Nie proponuje się wprowadzenia innych zmian. 
 
Ø Wzory formularzy podatkowych 

Pani Plebanek Pawlak poinformowała, że art. 6a ust. 5, ust. 8 pkt. 1 ust. 11 ustawy            
z dnia 15  listopada 1984r. o podatku rolnym, art. 6 ust. 6, ust. 9 pkt. 1 i ust. 13 ustawy z dnia 
12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych, art. 6 ust. 2 i ust. 5 pkt. 1 i ust. 9 ustawy 
z dnia 30 października 2002r. o podatku leśnym zobowiązują osoby fizyczne oraz osoby 
prawne do złożenia właściwym organom podatkowym informacji lub deklaracji służących 
ustaleniu podatku rolnego, podatku od nieruchomości lub podatku leśnego, natomiast Rada 
Gminy określa w drodze uchwały wzory odpowiednich formularzy informacji i deklaracji,            
w których zawarte będą  dane dotyczące podmiotu i przedmiotu opodatkowania, niezbędne      
do wymiaru i poboru podatku. Rada Gminy uchwałą nr XI/78/2011 z dnia 28 września 2011r. 
zmienioną  uchwałą  nr XIII/ 93/2011 z dnia 30 listopada 2011r. określiła wzory formularzy 
podatkowych, które  obowiązują  na terenie gminy od 01 stycznia 2012r. i nie proponuje            
się wprowadzenia innych zmian. 

 
Ad.2 

Radni opracowali plany pracy Komisji Rady Gminy na I półrocze 2014r. Stanowią one 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.3 
W dalszej części posiedzenia przedstawione zostały następujące projekty uchwał: 
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Ø Projekt uchwały nr XXXV/262/2013 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 
Kleszczewo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2014r. przedstawiła 
Pani Zarębska. Pani Zarębska poinformowała, że w ramach Programu współpracy Gminy 
Kleszczewo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2014r. jako 
priorytetowe ustala się następujące zadania: 
-  w sferze działalności na rzecz osób niepełnosprawnych – organizacja czasu wolnego, 
- w sferze działalności na rzecz osób w wieku emerytalnym – aktywizacja społeczna 

seniorów. 
Na realizację powyższych zadań publicznych przeznacza się w 2014r. kwotę 9.000zł. 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały nr XXXV/264/2013 w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej           
do usług świadczonych przez Zakład Komunalny w Kleszczewie w zakresie komunikacji 
autobusowej przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że zgodnie z art. 219 
ust 1 ustawy o finansach publicznych z budżetu jednostki samorządu terytorialnego mogą być 
udzielone dotacje przedmiotowe dla samorządowych zakładów budżetowych kalkulowane  
wg stawek jednostkowych. Zakład Komunalny w Kleszczewie będąc samorządowym 
zakładem budżetowym wykonuje między innymi zadania z zakresu komunikacji gminnej. 
Wpływy z cen biletów za korzystanie z komunikacji gminnej nie pokrywają w pełni kosztów 
wykonywania tego zadania. Z uwagi na powyższe jak i na sukcesywnie zmieniające                   
się przepisy prawa dotyczące pracy kierowców, co pociąga za sobą konieczność zwiększenia 
zatrudnienia zachodzi konieczność udzielenia dotacji podmiotowej i zmianę stawki dotacji            
w stosunku do stawki dotacji udzielonej w 2012r. powyższe pozwoli również na uniknięcie 
obciążenia tymi kosztami mieszkańców gminy. Dotychczasowa stawka obowiązuje                    
od 30 listopada 2011r. i wynosi 1,82 do 1km, niniejszą uchwałą proponuje się wprowadzić 
stawkę dotacji przedmiotowej w wysokości 2,30zł netto do 1km przebiegu autobusu.  

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały nr XXXV/265/2013 w sprawie zmiany budżetu na 2013r. przedstawiła 
Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że plan dochodów i wydatków zwiększono              
o dotację celową na zadania z zakresu administracji rządowej 1.030zł w dziale 852 Pomoc 
społeczna z przeznaczeniem na zasiłki pielęgnacyjne. Pozostałe zmiany po stronie wydatków 
dotyczą przeniesienia planu w poszczególnych działach budżetu:  
- w dziale 757 „Obsługa długu publicznego” zmniejszono wydatki o 111.375zł, w związku           

z obniżeniem stóp procentowych przez NBP maleje kwota odsetek od kredytów                        
i pożyczek, 

- w dziale 600 „Transport i łączność” wprowadzono 72.000zł na utrzymanie dróg publicznych 
z przeznaczeniem na:  
o 20.000zł zakup materiałów i wyposażenia, 
o 52.000zł wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych (przebudowa parkingu przed 

Przychodnią Lekarza Rodzinnego „SANO” w Nagradowicach), 
- w dziale 900 „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” wydatki zwiększono                

o 30.000zł (utrzymanie porządku 20.000zł, utrzymanie zieleni 7.000zł, schronisko                     
dla zwierząt 3.000zł), 

- w rozdziale 92114 „Pozostałe instytucje kultury” §2480 wydatki zwiększono o 10.000zł             
tj.  o dotację podmiotową dla GOKiS z przeznaczeniem na utrzymanie boisk sportowych, 

- w dziale 926 przesunięto 10.451zł na uzupełnienie wyposażenia boiska w Markowicach, 
projekt siłowni zewnętrznych i projekt placu zabaw w Tulcach. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
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Radny Andrzej Szymczak zapytał czy Gmina planuje zagospodarować budynek 
hydroforni przy ul. Pocztowej? 

Pan Wójt wyjaśnił, że teren hydroforni prawdopodobnie w przyszłości przywrócony 
zostanie do swojej pierwotnej funkcji. 

Radny Andrzej Szymczak zwrócił uwagę na złe ustawienia sygnalizacji świetlnej                  
w Tulcach. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem dalszych pytań 
Przewodniczący Urbaniak zakończył posiedzenie komisji o godz. 11:20. 
 
 
Protokołowała:      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska        
         Sławomir Urbaniak 
 
 

 


